
 

2011/12  mnr: K351 

 pnr: M253 

Motion till riksdagen 
2011/12:K351 

av Sten Bergheden (M) 
 

Kortare handläggningstider för 
företag 
 

 

 

1 

Förslag till riksdagsbeslut 

Riksdagen tillkännager för regeringen som sin mening vad som anförs i mot-

ionen om att se över möjligheten att införa ett tak för väntetid när det gäller 

handläggning av  företags ärenden. 

Motivering 

Våra företag i Sverige upplever idag många gånger att de får vänta länge på 

att få ett besked eller ett beslut trots att de lämnat in handlingar och ansök-

ningar i tid. En lång väntan på beslut och bristen på besked om hur lång tid 

det tar innan en ansökan behandlas leder till både frustration och irritation, 

men riskerar också att avskräcka människor från att starta eget eller utveckla 

sina befintliga företag. Det är därför angeläget med en maxgräns som är den 

tid det får ta för berörd myndighet från att en komplett ansökan lämnats in till 

att beslut tas och tillkännages för personen som ansökt. 

Samhället går allt snabbare och mycket sköts via våra datorer och webben. 

Sverige är ett av världens mest digitaliserade länder med högt it-kunnande. I 

detta moderna samhälle är det inte rimligt att behöva vänta på svar eller beslut 

oskäligt lång tid. Det är på tiden att även beslutsfattare och myndigheter 

hänger med i utvecklingen och tempot. 

Våra företag är ålagda att sköta sina betalningar, svar, skatter, kontroller 

m.m. inom angiven tid. Klarar man inte det finns det ingen förståelse från 

samhällets sida utan det blir straff i form av avgifter eller avslag på för sent 

inkomna handlingar. Detta med att passa tider och följa givna regler är vardag 

för en företagare och de flesta klarar detta på ett mycket bra sätt. Om Sverige 

långsiktigt ska klara att utvecklas och att fler företagare vågar starta och växa 

är det viktigt att vi även sätter press på våra offentliga verksamheter att hålla 

tidsgränser och leverera beslut inom rimlig tid. 
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Många kommuner försöker ge garanti på att de ska svara inom en viss tid, 

vilket är bra. Men så ser det definitivt inte ut överallt i Myndighets-Sverige. 

Kommuner, regioner, länsstyrelser och myndigheter måste på ett bättre sätt ge 

service till samhället och företagen i en snabbare takt i framtiden. Ett sätt är 

att öka tätheten på myndighetssammanträdena, exempelvis från dagens möte 

varje eller varannan månad till möte två gånger i månaden. Ytterligare en sak 

som kan förbättras är ökad delegation till tjänstemännen att lämna svar. 

Tyvärr är det alldeles för många beslut och besked som har legat och vän-

tat ett till två år och ibland mer på grund av man har bytt tjänsteman, semes-

ter, sjukdom, personalbrist m.m. Sådana missöden kan inträffa, men det är 

oacceptabelt för den person eller företag som sitter och väntar på ett avgö-

rande beslut för sitt företag att kunna utvecklas. En rimlig väntetid borde vara 

högst en månad för beslut, men för att även klara av de mest komplicerade 

fallen bör en maxtid vara högst två månader. Berörda myndigheter bör därför 

anpassa sina arbetssätt efter detta. Möjligheten att införa en väntetid på max-

imum två månader för beslut från myndighet eller nämnd bör därför ses över. 

Stockholm den 23 september 2011  

Sten Bergheden (M)  
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